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Utses att justera Roland Andersson (C) 
Lars-Erik Olsson (S) 

  
Justeringens plats och 
tid 

Digital signering ,  2022-02-17   16:30 

  
Paragrafer §§1-27 

  

 

Sekreterare    
 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         
 Peter Hemlin (M)  

Underskrifter 

Justerande         
  Roland Andersson (C) Lars-Erik Olsson (S) 

 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2022-02-18. Anslaget tas ner 2022-
03-12. Protokollet förvaras i kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§1 Meddelanden 

§2 Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds 
kommun 

§3 Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om att stänga av Bollebygd centrum för 
genomfart av tung trafik 

§4 Inkommen motion: Motion (MP) om kommunens budgethantering 
§5 Inkommen motion: Motion (S) om arbetsskor för personal 
§6 Inkommen motion: Motion (S) om gratis mensskydd 
§7 Inkommen motion: Motion (S) om interpellationer och deras besvarande 
§8 Inkommen motion: Motion (S) om belysning på Södra stationsvägen 
§9 Interpellation (S) till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om den nya skolan 
§10 Interpellation (S) till kommunstyrelsens ordförande om uppföljning övergripande mål 
§11 Svar på medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun 
§12 Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program 
§13 Svar på motion (-) om att införa utvecklingscheckar 
§14 Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS 
§15 VA- och dagvattenpolicy för Bollebygds kommun 

§16 Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (vatten och 
spillvatten) i Bollebygd 

§17 Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (dagvatten) i 
Bollebygd, Olsfors och Töllsjö 

§18 Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun 
§19 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning, 2022 
§20 Avgift för förlorat skolkort 
§21 Avgift för lotteriregistrering i Bollebygds kommun 
§22 Delårsrapport jan-aug 2021 för SÄRF 
§23 Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 2021 
§24 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (M) i utbildningsnämnden 
§25 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (SD) i socialnämnden 
§26 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (SD) i utbildningsnämnden 
§27 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (SD) i kommunstyrelsen 
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§1 

Meddelanden 

Anmälningar 
 SBN2140121 SBN2021/212-3  §199 SBN Uppföljningsrapport oktober 2021, 

samhällsbyggnadsnämnden 
 SBN2140078 SBN2021/212-2  Uppföljningsrapport oktober 2021, 

samhällsbyggnadsnämnden 
 KS2126209 KS2021/2-67  Protokollsutdrag styrelsesammanträde 211203 80 § e) 
 KS2126210 KS2021/2-68  9e. Ekonomisk långtidsplan och investeringsprognos 

2023-2032 
 KS2126211 KS2021/2-69  9d. Drifts- och investringsbudget 2022 
 KS2126242 KS2021/2-70  Boråsregionens Delårsbokslut 2021 
 KS2126263 KS2021/2-71  Säker digital kommunikation SKR och regeringen 
 KS2126269 KS2021/2-72  Sjuhärads Samordningsförbund styrelse Protokoll 

20211210 
 KS2126271 KS2021/2-73  SÄRF Direktions Protokoll 2021-12-10, signed 
 KS2126272 KS2021/2-74  Boråsregionen Direktionsprotokoll 2021-12-10 
 KS2126298 KS2021/35-25  Protokollsutdrag § 97 211210 Samordningsfunktion 

gemensam regional avfallsplan 
 KS2126292 KS2021/165-5  §225 KS Svar på medborgarförslag om upprustning av 

gångvägar 
 KS2126290 KS2021/132-5  §223 KS Svar på medborgarförslag om utegym i 

Bollebygd 
 KS2126289 KS2021/224-7  §222 KS Svar på medborgarförslag flaggning på 

samernas nationaldag 
 KS2126288 KS2021/225-6  §221 KS Svar på medborgarförslag om flaggning på 

Förintelsens minnesdag 
 KS2126287 KS2021/226-6  §220 KS Svar på medborgarförslag om flaggning på 

minnesdag av folkmordet på assyrier 
 KS2126291 KS2021/119-5  §224 KS Svar på medborgarförslag om att Bollebygds 

kommun uppför ett utegym centralt i Bollebygd 
 SBN2140309 SBN2020/297-4  §245 SBN Svar på medborgarförslag om upprustning 

av lekplatsen i Olsfors 
 SBN2140310 SBN2020/264-4  §246 SBN Svar på medborgarförslag om utemiljön i 

Skattegårdsparken 
 KS2226375 KS2022/3-4  Protokoll Sjuhärads samordningsförbund styrelse  

2022-01-25 
 KS2226383 KS2022/3-5  SÄRFs direktions Protokoll 2022-01-21 
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 KS2226385 KS2022/3-6  §4 SN Socialnämndens verksamhetsplan och budget 
2022 

 KS2226386 KS2022/3-7  Verksamhetsplan och budget 2022 för socialnämnden 
 SBN2240459 SBN2020/203-4  §18 SBN Medborgarförslag om förbättringar vid Råssa 

återvinningscentral 
 KS2226405 KS2021/166-5  §21 KS Svar på medborgarförslag om lekplats i 

Bollebygd 
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§2     KS2021/316 

 
Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om olika 
seniorboenden i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut. 
 

Ärendet 
Yvonne Andrén föreslår i medborgarförslag inkommet 2021-12-16 att Bollebygds kommun att 
tar fram förslag på hur olika former av seniorboende kan se ut. Förslagen måste också vara 
utformade för att kunna genomföras såväl inom kort som på lite längre sikt. Förslagsställaren 
föreslår även att kommunen ska arbeta för att några seniorboende kan finnas på flera platser i 
kommunen, såsom så kallat plusboende. 
 

Beslutsunderlag 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun_Bortredigerad 
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§3     KS2021/325 

 
Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om att stänga av 
Bollebygd centrum för genomfart av tung trafik  

Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för 
handläggning och beslut. 
 

Ärendet 
Gunnar Riegertz föreslår i medborgarförslag daterat 2021-12-22 att kommunen omgående bör 
skylta om Göteborgsvägen och Kungsbackavägen och införa ett förbud mot att köra tung lastbil 
över 3,5 ton så inte stora lastbilar använder dessa centrala vägar för genomfart på sin väg emot 
Boråsvägen mot Olsfors och Sandared samt Töllsjövägen. De ska använda sig av motorvägen, 
istället för att ta genvägen genom Bollebygd centrum.  
 

Beslutsunderlag 
 Medborgarförslag stänga av Bollebygd Centrum för genomfart av tung 

trafik_Bortredigerad 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§4     KS2021/279 

 
Inkommen motion: Motion (MP) om kommunens budgethantering  

Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
 

Ärendet 
Sassi Wemmer (MP) föreslår i en motion daterad 2021-10-29 att det tas fram ett regelverk kring 
hur budgethanteringen i kommunen ska ske så att alla partier (som är representerade i 
kommunfullmäktige) ges lika förutsättningar för att deras budget kan ställas under proposition 
vid omröstningen i kommunstyrelsen. Motionären föreslår även att oberoende om ett parti har en 
ordinarie plats i kommunstyrelse eller ej så ges partierna möjlighet att lägga egna budgetförslag så 
att beredningskravet uppfylls.  
 

Beslutsunderlag 
 Reviderad motion om budgethantering 

 

Page 8 of 42



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-02-10 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§5     KS2022/13 

 
Inkommen motion: Motion (S) om arbetsskor för personal  

Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till socialnämnden för handläggning. 
 

Ärendet 
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-18 att det ska ingå arbetsskor för 
personal i vård och omsorg i Bollebygds kommun. Motionären anför att personal många gånger 
inte har bra arbetsskor och det gör att man kan skada sig , tex halka eller få ont i fötter, höfter 
och rygg. Man går och står mycket när man arbetar i vård och omsorg, man går i sina egna skor – 
i avföring, urin m.m. Dessa skor kan man inte använda privat. Därför anser motionären att det 
ska ingå skor i arbetsutrustningen, så kallade arbetskläder, för att minska arbetsskadorna och 
minska smittspridning. 
 

Beslutsunderlag 
 Motion (S) om arbetsskor för personal 

Skickas till 
Socialnämnden 
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§6     KS2022/14 

 
Inkommen motion: Motion (S) om gratis mensskydd  

Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
 

Ärendet 
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-18 att mensskydd ska vara gratis i 
Bollebygds kommun under tiden flickor går i grundskola och gymnasium eller är i samma ålder 
som gymnasieeleverna. Motionären vill att mensskydd ska finnas i skolan och på olika aktiviteter 
i kommunen och som gymnasieelev ska man kunna hämta på någon plats i kommunen. 
 

Beslutsunderlag 
 Motion (S) om gratis mensskydd 
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§7     KS2022/15 

 
Inkommen motion: Motion (S) om interpellationer och deras 
besvarande  

Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
 

Ärendet 
Peter Rosholm (S) föreslår i en motion daterad 2022-01-24 att Bollebygds kommun gör som 
Västra Götalandsregionen och har besvarande och debatt kring inlämnade interpellationer på 
samma sammanträde som interpellationen anmäls. Motionären föreslår att man kan ersätta 
följande mening i fullmäktiges arbetsordning, § 34 Interpellation: "En interpellation bör besvaras 
senast under det sammanträde som följer närmast efter det då interpellationen ställdes"  
med följande mening, tagen ur Västra Götalandsregionens arbetsordning för 
regionfullmäktige: "Interpellationen bör besvaras på det sammanträde till vilket den ställts".  
 

Beslutsunderlag 
 Motion (S) om interpellationer och deras besvarande 
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§8     KS2022/19 

 
Inkommen motion: Motion (S) om belysning på Södra stationsvägen  

Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. 
 

Ärendet 
Helena Thelin (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-25 att det installeras belysning på 
Södra Stationsvägen. Motionären framför att Södra Stationsvägen leder fram till en villafastighet 
och en fastighet med 18 lägenheter och att boende i fastigheterna känner obehag när de går hem 
på kvällen på grund av att det inte finns någon belysning vid vägen. 
 

Beslutsunderlag 
 Motion (S) om belysning på Södra Stationsvägen 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§9     KS2022/17 

 
Interpellation (S) till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 
den nya skolan  

Beslut 
Kommunfullmäktige tillåter att interpellationen får ställas. Interpellationen kommer att besvaras 
vid fullmäktiges nästa sammanträde.  
 

Ärendet 
Lars-Erik Olsson (S) har i skrivelse daterad 2022-01-22 begärt att få ställa en interpellation till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Sandra Eliasson (C) om om den nya skolan.  
 

Beslutsunderlag 
 Interpellation (S) till SBN ordf om nya skolan 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
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§10     KS2022/20 

 
Interpellation (S) till kommunstyrelsens ordförande om uppföljning 
övergripande mål  

Beslut 
Kommunfullmäktige tillåter att interpellationen får ställas. Interpellationen kommer att besvaras 
vid fullmäktiges nästa sammanträde.  
 

Ärendet 
Peter Rosholm (S), Lars-Erik Olsson (S), Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S) har i skrivelse 
daterad 2022-01-27 begärt att få ställa en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Michael 
Plogell (FR) om uppföljning övergripande mål. Frågan interpellanterna ställer sig är hur 
uppföljning av kommunfullmäktiges prioriterade mål ska ske, och om det är någon mening med 
prioriterade mål om nämnderna självständigt kan besluta om de ska jobba med målen.  
 

Beslutsunderlag 
 Interpellation (S) till kommunstyrelsens ordförande om uppföljning övergripande mål 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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§11     KS2021/177 

 
Svar på medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 

Ärendet 
Fredrik Samuelson och Jenny Ström Hansson föreslår i medborgarförslag daterat 2021-05-25 
att Bollebygds kommun under 2021 startar planarbetet för att omvandla Rinnaområdet till ett 
idrotts- och aktivitetsområde, och att kommunen ska göra större satsningar på idrott och hälsa. 
Man önskar ett helhetsgrepp kring idrott och hälsa som gynnar alla och att idrott blir en större del 
av kommunens identitet. Detta utifrån de brister som de ser idag, bland annat Bollebygdskolans 
idrottshall och Bollebygds satsningar jämfört med övriga kommuner i landet. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-06-09, § 83, överlämnat medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för handläggning. Medborgarförslaget ska sedan tillbaka till 
kommunfullmäktige för beslut. 
  
Bollebygds kommun ser också vikten av att prioritera idrott och hälsa, speciellt för barn. En 
viktig aspekt för att kunna tillvarata medborgarnas engagemang och önskemål om mer funktioner 
i kommunens grönområden, är att bifallna medborgarförslag behöver leda till budget för genom-
förande samt ökning av park- och avfallsenhetens driftbudget. Angående kommunstyrelsens 
planprioritering anser kommunstyrelseförvaltningen inte att den ska ändras genom önskemål i 
medborgarförslag. Det är viktigt att planprioriteringen har en tydlig förankring över tid, och visar 
hur kommunens byggprojekt ska prioriteras. I kommunstyrelsens handläggning av ärendet har 
samhällsbyggnadsförvaltningen tillfrågats, och där konstaterar man att planuppdraget för Rinna 
gavs 2015, men sedan det uppdraget gavs har kommunen tagit fram ett förslag till ny 
översiktsplan (ÖP) och därmed förankrat en övergripande bild av bebyggelseutvecklingen i 
Bollebygd. Till planuppdraget för Rinna finns ett omfattande visionsmaterial, som också 
omnämns i medborgarförslaget, men inget konkret planförslag. Visionsmaterialet som har tagits 
fram för Rinna bör ses som önskemål från kommuninvånarna, men behöver också hanteras 
enligt plan- och bygglagen med utredningar som visar på konsekvenserna av genomförandet. 
  
En viktig aspekt för att uppnå god struktur för kommunens grönområden och förbättra förut-
sättningarna för idrott och hälsa är att arbeta med, och se till, helheten vad gäller grönområdenas 
funktion, värden och sammanhängande struktur. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser också att 
den kommande fördjupningen av översiktsplanen (FÖP) som ska göras för Bollebygds tätort är 
en viktig del i utvecklingen av kommunen. 
  
Det finns även ett utredningsuppdrag från kommunstyrelsen att hitta kommunala 
förtätningsprojekt. De motstående intressena med att utveckla grönområdena och att förtäta med 
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bebyggelse behöver utredas översiktligt. Strukturbilden kan visa vilka grönområden som ska 
bevaras och vilka som kan tas i anspråk för bebyggelse. Invånarnas önskemål behöver också ses i 
förhållande till att grönområdena fyller andra funktioner än rekreativa t.ex. genom att rena och 
fördröja dagvatten samt för växt- och djurliv. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun(152650)_Bortredigerad 
 §219 KS Svar på medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun 
 Svar på medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun 
 §83 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om hälsa i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunsekreterare 
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§12     KS2021/130 

 
Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom det redan pågår ett arbete i kommunen med de 
delar som motionen lyfter. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) föreslår i en motion daterad 2021-03-20 att kommunfullmäktige 
ger kommunstyrelsen i uppdrag att bland annat ta fram ett idrottspolitiskt program för att 
tydliggöra Bollebygds kommuns idrottspolitiska inriktning de kommande åren. 
Kommunfullmäktige remitterade motionen till kommunstyrelsen för handläggning 2021-04-29, § 
74. 
 
Det som motionären föreslår att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att genomföra är att: 
1. Ta fram ett idrottspolitiskt program för att tydliggöra Bollebygd kommuns 
idrottspolitiska inriktning de kommande åren med fokus på Idrott för alla, jämlik idrott, idrott i 
föreningsliv 
samt idrott och klimat och miljö. 
2. Formulera Bollebygd kommuns mål för idrottens utveckling och strategier för att uppnå dessa. 
3. Tydliggöra inriktning på idrottens utveckling i kommunen. 
4.Tydliggöra kommunens och idrottsrörelsens ansvarsområden inom idrottens utveckling för att 
främja en god samverkan. 
5. Ta fram försörjningsplaner för framtida idrottsanläggningar, ytor för fysisk aktivitet 
och friluftsområden. 
  
I kommunstyrelseförvaltningens handläggning av ärendet har kultur- och fritidschefen samt plan- 
och exploateringschefen tillfrågats. Vid avstämning med kultur- och fritidschefen framgick det att 
en kultur- och fritidsplan kommer att färdigställas under 2022. Kultur- och fritidsplanen kommer 
bland annat att innefatta ett avsnitt som behandlar föreningslivet i kommunen. I detta avsnitt 
kommer motionens fyra första punkter (1-4) att behandlas och besvaras. Initiativet till en 
kulturplan togs av tjänsteperson 2019 (UN2019/291). Framtagande av en fritidsplan görs med 
anledning av en inkommen motion (MP) om aktiv fritid som kommunfullmäktige biföll 2020-09-
17 (UN2020/341). Initiativet att slå samman uppdragen till en kultur- och fritidsplan har tagits av 
tjänsteperson och planen kommer att lyftas för beslut under 2022. 
  
Vad gäller den femte punkten om försörjningsplaner för framtida idrottsanläggningar, ytor för 
fysisk aktivitet och friluftsområden så är detta något som utreds närmare på 
samhällsbyggnadsförvaltningen. I kommunens pågående arbete med översiktsplan finns Rinna 
markerat för friluftsliv,. I budgeten för 2022 finns pengar avsatta för fördjupad översiktlig 
planering. Tanken är att kommunens grönområden och plats för rekreation ska utredas mer i 
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detta arbete. En viktig aspekt för att uppnå god struktur för kommunens grönområden och 
förbättra förutsättningarna för idrott och hälsa är att arbeta med, och se till helheten vad gäller 
grönområdenas funktion, värden och sammanhängande struktur. Antalet mail, telefonsamtal och 
medborgarförslag om att prioritera, rusta upp och utveckla flera olika grönområden, gångstigar 
och stråk i Bollebygds kommun kan också ses som tecken på behovet av ett helhetsgrepp om 
grönstrukturen i kommunen. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser också att en fördjupning av 
översiktsplanen behöver göras för Bollebygds tätort parallellt med pågående planuppdrag. 
  
Det finns även ett utredningsuppdrag från kommunstyrelsen att hitta kommunala 
förtätningsprojekt. De motstående intressena med att utveckla grönområdena och att förtäta med 
bebyggelse behöver utredas översiktligt. Strukturbilden kan visa vilka grönområden som ska 
bevaras och vilka som kan tas i anspråk för bebyggelse. Invånarnas önskemål behöver också ses i 
förhållande till att grönområdena fyller andra funktioner än rekreativa t.ex. genom att rena och 
fördröja dagvatten samt för växt- och djurliv. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom det redan pågår ett arbete i kommunen med de 
delar som motionen lyfter. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §22 KS Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program 
 Motion (-) om idrottspolitiskt program 
 §74 Kf Inkommen motion: Motion (-) om idrottspolitiskt program 
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§13     KS2021/247 

 
Svar på motion (-) om att införa utvecklingscheckar  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) har i en motion daterad 2021-09-22, föreslagit att kommunstyrelsen ska 
avsätta 1 mnkr för utvecklingscheckar som föreningar kan söka, liknande dem som Borås stad 
har infört. Detta ska möjliggöra för föreningar att kunna söka utvecklingscheckar om max 50 tkr. 
Motionären föreslår att ett av villkoren för beviljande ska vara att underhåll och drift sköts av 
föreningen samt att föreningen kan uppvisa en stabil ekonomi och skötsel av sina tillgångar/ 
anläggningar sedan tidigare, de senaste 5 åren. 
  
I budget 2022 finns inga medel avsatta för ändamålet inom kommunstyrelsens ram. Dock har 
kommunfullmäktige avsatt 1,1 mnkr till utbildningsnämnden för utökat föreningsstöd till 
föreningar under 2022. Långsiktig bedömning av de ekonomiska förutsättningarna måste göras av 
utbildningsnämnden innan beslut fattas. Föreningsstöd ligger inom utbildningsnämndens 
ansvarsområde och reglemente där det står att utbildningsnämnden ska samarbeta med i 
kommunen verksamma föreningar och organisationer samt inom ramen för av fullmäktige 
beviljade anslag och fastställda normer fördela bidrag till föreningar och organisationer. Enligt nu 
gällande regler för föreningsbidrag måste föreningarna ansökan om bidrag senast den 31/1 året 
innan bidraget önskas. Detta gör att många föreningar drar sig för att söka eftersom att det krävs 
en sådan lång framförhållning. Kultur- och fritidschef har i uppdrag att se över bidragsreglerna 
och idén med utvecklingscheckar bör införlivas i det arbetet för vidare utredning för idén är i sig 
bra och införandet av utvecklingscheckar skulle kunna genomföras relativt enkelt då riktlinje för 
sådana kan kopieras från andra kommuner. Utvecklingscheckar kan också leda till att föreningar 
ges möjlighet att testa nya idéer och utveckla sina verksamheter. Kommunstyrelseförvaltningen 
har haft en dialog med utbildningsförvaltningen inför svar på motionen och utbildningsnämnden 
har med förslaget i sitt uppdrag att se över nuvarande regler för föreningsbidrag och i det fatta ett 
beslut om införande eller ej. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §23 KS Svar på motion (-) om att införa utvecklingscheckar 
 Motion 
 §157 Kf Inkommen motion: Motion (-) om att införa utvecklingscheckar 

 

Page 20 of 42



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-02-10 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§14     KS2021/296 

 
Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att revidera Taxebestämmelser för plan- och bygglov, antagen 
2019-04-25, § 38, i enlighet med upprättat förslag. 
 

Ärendet 
Bollebygds nuvarande plan- och bygglovstaxa fastställdes av kommunfullmäktige våren 2019. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att taxan framöver kommer att heta Taxebestämmelser 
för plan- och bygglov, kart, mät och GIS. Taxan är kommunens medel för att ta betalt för 
handläggningen av exempelvis bygglov och vissa andra ärenden enligt plan- och bygglagen, 
PBL. Enligt 12 kap. 10 § PBL får en avgift enligt 12 kap. 8 eller 9 §§ inte överstiga kommunens 
genomsnittliga kostnad för den typ av besked, beslut eller handläggning som avgiften avser. Plan- 
och bygglagen innehåller inte några särskilda regler om hur avgifternas storlek i det enskilda fallet 
ska bestämmas, eller annorlunda uttryckt, hur de totala kostnaderna ska fördelas på dem som är 
avgiftsskyldiga. Av betydelse för avgiftsuttaget i enskilda fall i kommunal verksamhet är däremot 
den s.k. likställighetsprincipen, som uttrycks i 2 kap. 2 § kommunallagen; ”Kommuner och 
landsting ska behandla sina medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat”. 
  
Dåvarande Sveriges kommuner- och landsting (SKL) tog 2014 fram en ny modell för PBL-taxa 
som reviderades under 2016. Ett flertal kommuner har börjat tillämpa taxan. 
Kommunfullmäktige beslutade att delegera till samhällsbyggnadsnämnden att för varje 
kalenderår få besluta att höja de i denna taxa antagna fasta avgifterna och timavgifterna med den 
procentsats för det innevarande kalenderåret i Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 
finns publicerad på SKR:s hemsida i maj månad. Utgångspunkt från indexuppräkningen är juli 
månad 2019. Förändringar i organisationen samt pågående arbete i digitalisering har lett till att 
samhällsbyggnadsförvaltningen har sett ett behov av nya arbetssätt och därmed behövs en 
reglering av taxan. Regleringen som förvaltningen föreslår innebär inga märkbara skillnader i sin 
helhet. Den skillnad som blir märkbar för allmänheten är att förvaltningen föreslår en ny karta 
som blir billigare för allmänheten i enkla bygglovsärenden. I samband med förändringen så 
plockar även förvaltningen bort taxan för utstakning.  
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 211, 
och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att revidera Taxebestämmelser för plan- och 
bygglov, antagen 2019-04-25, § 38, i enlighet med upprättat förslag. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
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att revidera Taxebestämmelser för plan- och bygglov, antagen 2019-04-25, § 38, i enlighet med 
upprättat förslag. 
  
Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks av Sandra Lindholm (C). Kommunstyrelsens förslag 
tillstyrks av Michael Plogell (FR).  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §7 KS Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS 
 §211 Beslut SBN Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS(156883) 
 Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS reviderad 2021-10-

28(156415) 
 Förlag till beslut  Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS(153901) 
 Taxebestämmelser för plan- och bygglov antagen 2019-04-25, § 38 (nu gällande) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§15     KS2021/299 

 
VA- och dagvattenpolicy för Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy. 
Samtidigt upphävs kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14, § 144, gällande antagandet av den 
nuvarande Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har tillsammans med Sweco tagit fram en samling dokument som 
tillsammans utgör en strategisk VA-plan (VA-översikt, VA-policy och VA-handlingsplan) med 
syfte att säkerställa en långsiktig strategi för hanteringen av spill-, dricks- och dagvatten inom 
kommunen (vidare kallat VA-försörjning). I VA-planen hanteras VA-försörjning både inom och 
utanför allmänt verksamhetsområde för VA. Arbetet med den strategiska VA-planen följer Havs-
 och Vattenmyndighetens vägledning (rapport 2014:1). 
  
VA-policyn har tagits fram med utgångspunkt från den kunskap och de behov som 
sammanställts i VA-översikten samt utifrån resultaten från avstämningar med arbetsgruppen. 
VA-policyn innehåller en målbild för VA-försörjningen. För att nå målbilden och säkerställa att 
samtliga delar i den kommunala organisationen arbetar tillsammans behöver beslut som rör VA-
försörjningen styras ytterligare med hjälp av ställningstaganden. VA-policyn avser att vara 
styrande och vägledande för innehållet i VA-handlingsplanen som upprättas i nästa skede. I VA-
handlingsplanen kommer åtgärdsbehovet konkretiseras tillsammans med ansvarsfördelning och 
tidplan för angivna åtgärder. En viktig utgångspunkt i arbetet med VA-policyn och VA-planen 
som helhet är den kommunala översiktsplanen. Översiktsplanens planerade mark- och 
vattenanvändning samt prioriteringar ska återspeglas i VA-planen och vice versa. 
Översiktsplanens strategier om hur utvecklingen av kommunen bör utformas utifrån ett VA- 
försörjningsperspektiv har därmed varit en naturlig vägledning i arbetet. En strategi i kommunens 
nya översiktsplan (inte antagen än) är att bebyggelse i första hand ska tillkomma där det finns 
möjlighet till allmän VA-försörjning. Kommunens recipienter får inte belastas ytterligare och när 
mark ska bebyggas ska skyfallssituationen analyseras ur ett helhetsperspektiv. Därmed utgör VA-
planen samtidigt ett viktigt underlag för översiktsplanen. Det blir bl.a tydligt vilka olika 
konsekvenser planerad bebyggelse får för VA-försörjningen. I arbetet med VA-planen har en 
översyn av de dokument som ingår i VA-planen gjorts. Som en konsekvens av det arbetet har 
dagvattenpolicyn därför blivit en del av den övriga VA-policyn. Den nuvarande Dagvattenpolicyn 
(KS2019/224) som antogs i beslut 2019-11-14 §144 måste därför upphävas. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 200, och 
beslutat att lämna följande förslag till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 
Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy och samtidigt 
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upphäva kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14 §144 gällande antagandet av den nuvarande 
Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att anta upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy och samtidigt upphäva 
kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14 §144 gällande antagandet av den 
nuvarande Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
  
Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks av Sandra Lindholm (C). Kommunstyrelsens förslag 
tillstyrks av Sassi Wemmer (MP). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §10 KS VA- och dagvattenpolicy för Bollebygds kommun 
 §200 SBN Beslut om antagande av VA- och dagvattenpolicy(156873) 
 VA-och dagvattenpolicy (2021-11-02)(156230) 
 Nuvarande dagvattenpolicy Bollebygds kommun 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§16     KS2021/297 

 
Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-
anläggningen (vatten och spillvatten) i Bollebygd  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utöka det kommunala verksamhetsområdet för 
vattenförsörjning och spillvattenavlopp med de områden som omfattas av detaljplan 
”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, 
del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen 
Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
 

Ärendet 
Kommunen behöver årligen se över och vid behov revidera det kommunala 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen för respektive vattentjänst för de 
fastigheter som bedöms ingå i det större sammanhang som omfattas av lag (2006:412) om 
allmänna vattentjänster. Verksamhetsområdet för vattenförsörjning och spillvattenavlopp föreslås 
utökas med de områden som omfattas av detaljplan ”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, 
”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” 
samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen Grönkullen 1. En utökning av 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen genererar kostnader för anläggning och 
drift samt intäkter i form av anläggningsavgifter och brukningsavgift. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 202, och 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utöka det kommunala verksamhetsområdet för 
vattenförsörjning och spillvattenavlopp med de områden som omfattas av detaljplan 
”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, 
del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen 
Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att utöka det kommunala verksamhetsområdet för vattenförsörjning och spillvattenavlopp med 
de områden som omfattas av detaljplan ”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av 
detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt 
Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
  
Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks av Sandra Lindholm (C).  
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §12 KS Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (vatten och 

spillvatten) i Bollebygd 
 §202 Beslut SBN Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen 

(vatten och spillvatten) i Bollebygd(SBN2021233-4) 
 Karta 1, vattenförsörjning, Bollebygd (2021-10-28)(SBN2021233-2) 
 Karta 2, spillvattenavlopp, Bollebygd (2021-10-28)(SBN2021233-3) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§17     KS2021/298 

 
Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-
anläggningen (dagvatten) i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- 
och dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” i 
Bollebygd, Olsfors och Töllsjö enligt bilagt kartunderlag. 
 

Ärendet 
Kommunen behöver årligen se över och vid behov revidera det kommunala 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen för de fastigheter som bedöms ingå i det 
större sammanhang som omfattas av lag (2006:412) om allmänna vattentjänster. Inrättandet av 
verksamhetsområde för ”Df, dag- och dränvattenavlopp från fastighet” och 
”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” omfattar de fastigheter som bedöms ingå i 
respektive verksamhetsområde och görs i enlighet med bestämmelserna i VA-taxan. Den absoluta 
majoriteten av fastigheterna som omfattas av respektive verksamhetsområde har redan idag 
brukningsrätt för de vattentjänster som är aktuella då den allmänna dagvattenanläggnigen redan 
är utbyggd i större delen av de aktuella orterna. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 201, och 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- och 
dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” i Bollebygd, 
Olsfors och Töllsjö enligt bilagt kartunderlag. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- och dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, 
dagvattenavlopp från allmän platsmark” i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö enligt bilagt 
kartunderlag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §11 KS Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen 

(dagvatten) i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö 
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 §201 Beslut SBN Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen 
(dagvatten) i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö(156874) 

 Karta 1, dagvattenavlopp, Bollebygd (2021-10-28)(156167) 
 Karta 2, dagvattenavlopp, Olsfors (2021-10-28)(156169) 
 Karta 3, dagvattenavlopp, Töllsjö (2021-10-28)(156168) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§18     KS2020/256 

 
Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen, med följande motivering: 
Kommunstyrelsen ska förtydliga och klargöra vilka platser som är allmän platsmark. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram ett förslag till nya lokala ordningsföreskrifter för 
Bollebygds kommun. Förslag till ny ordningsstadga har remitterats till nämnderna, SÄRF (Södra 
Älvsborgs räddningstjänstförbund) och polismyndigheten och därefter har ett slutgiltigt förslag 
till ordningsföreskrifter utarbetats. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar förslag till nya lokala ordningsföreskrifter, daterad 2021-11-22. I och 
med antagandet av nya ordningsföreskrifter upphävs kommunfullmäktiges beslut 1996-02-29, § 
20 (Antagande av allmänna lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun), samt 
fullmäktiges beslut 2002-04-11, § 31 (Begäran om tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna). 
  
Kommunstyrelsens förslag tillstyrks av Sassi Wemmer (MP), Michael Plogell (FR), Hannu 
Sutinen (L), Sandra Lindholm (C) och Sverre Fredriksson (M). 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD), med instämmande av Fredrik Lind (SD), föreslår följande som 
tilläggsförslag på sida 5, § 12, längst ner; Passiv insamling av pengar (tiggeri) får ej ske i anslutning 
till butiker. 
  
Lars-Erik Olsson (S) föreslår avslag på Daniel Perssons (SD) tilläggsförslag. Instämmer i 
avslagsförslaget gör även Carina Svensson (S), Michael Plogell (FR), Ulf Rapp (S), Sassi Wemmer 
(MP), Tomas Ridell (V), Hannu Sutinen (L), Sandra Lindholm (C), Sverre Fredriksson (M) och 
Peter Rosholm (S).  
  
Peter Rosholm (S), med instämmande av Fredrik Lind (SD), Lisette Vermeulen (SD) och Otto 
Andreasson (S), föreslår att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen med följande 
motivering: Kommunstyrelsen ska förtydliga och klargöra vilka platser som är allmän platsmark. 
  
Sassi Wemmer (MP) föreslår avslag på återremissförslaget.  
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Beslutsgång 
Ordföranden meddelar att kommunfullmäktige ska gå direkt till omröstning för att avgöra om 
ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde. Följande beslutsgång godkänns 
vid omröstningen: 
Ja-röst för återremiss.  
Nej-röst för ärendet avgörande på dagens sammanträde.  
  
Omröstningsresultat 
Med 18 ja-röster mot 13 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen, med följande motivering: Kommunstyrelsen ska förtydliga och klargöra vilka 
platser som är allmän platsmark. Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet. 
  
 

Beslutsunderlag 
 §209 KS Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun 
 Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun 
 Offentliga platser Bollebygd centrum 
 Offentliga platser Olsfors 
 Offentliga platser Töllsjö 
 Bollebygdskolan alkoholförbud 
 Töllsjöskolan alkoholförbud 
 Örelundskolan alkoholförbud 
 Fritidsgården alkoholförbud 
 Område alkoholförbud Bollebygd centrum 
 Kommunala badplatser 

Skickas till 
Säkerhetschef 
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 Voteringslista  
  
   
 Mötesdatum 

Kommunfullmäktige   2022-02-10 
 
 
Voteringslista: §18 
Ärende: Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun,  KS2020/256 
 
Voteringslist(or) 
Återremiss eller ärendets avgörande på dagens sammanträde 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Peter Hemlin (M), ordförande X   

Otto Andreasson (S), vice ordförande X   

Monika Svensson (SD), 2:e vice ordförande X   

Peter Rosholm (S), ledamot X   

Emma Isfeldt (S), ledamot X   

Lars-Erik Olsson (S), ledamot X   

Helena Thelin (S), ledamot X   

Ulf Rapp (S), ledamot X   

Carina Svensson (S), ledamot X   

Sassi Wemmer (MP), ledamot  X  

Tomas Ridell (V), ledamot  X  

Caroline Nordengrip (SD), ledamot X   

Daniel Persson (SD), ledamot X   

Caroline Frodin (SD), ledamot X   

Lisette Vermeulen (SD), ledamot X   

Ingridh Anderén (M), ledamot  X  

Sverre Fredriksson (M), ledamot  X  

Tomas Andersson (M), ledamot  X  

Göran Augustsson (M), ledamot  X  

Michael Plogell (FR), ledamot  X  

Mathias Carlzon (-), ledamot X   

Carl Pålsson (FR), ledamot  X  

Stefan Larsson (FR), ledamot  X  

Sandra Lindholm (C), ledamot  X  

Fredrik Olofsson (C), ledamot X   

Roland Andersson (C), ledamot  X  

Patrik Karlsson (KD), ledamot X   

Hannu Sutinen (L), ledamot  X  

Fredrik Lind (SD), ersättare X   

Jesper Berens (FR), ersättare  X  

Rune Kennborn (KD), ersättare X   

Resultat 18 13 0 

 

Page 31 of 42



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-02-10 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§19     KS2021/319 

 
Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning, 2022  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till ”Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning år 2022”, upprättad 2022-01-11. 
  
Avgifterna träder i kraft 2022-03-01 och då ersätts de tidigare avgifterna (KS2019/283-10). 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige gav 2021-04-29, § 52, socialnämnden i uppdrag att årligen justera 
avgifter samt nivåer för maxtaxa och minimibelopp i enlighet med de principer som framgår av 
styrdokumentet ”Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och 
personer med funktionsnedsättning” (KS2019/283-10). Socialförvaltningen har nu justerat 
avgifterna enligt dessa principer och förslag till nya avgifter för år 2022 framgår av 
tillämpningsanvisningen för år 2022. 
  
Under 2021 har socialförvaltningen även gjort en utvärdering av den nu gällande anvisningen 
och då funnit vissa mindre förbättringsförslag. Tillämpningsanvisningen för 2022 
presenterades därför som ett informationsärende för socialnämnden i oktober 2021 där 
förvaltningen redogjorde för dessa förbättringsförslag. Vid oktobersammanträdet diskuterade 
nämnden även en eventuell höjning av hemtjänstavgiften då den nuvarande avgiften är relativt låg 
i jämförelse med flera närliggande och andra jämförbara kommuner.  
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott har på sammanträde 2022-01-13, § 1, återremitterat ärendet till 
socialnämnden med följande motivering; Taxor och avgifter måste hanteras som ett eget ärende 
till kommunfullmäktige och inte som en bilaga till tillämpningsanvisningen. 
Tillämpningsanvisningen som styrdokument handläggs och beslutas av socialnämnden, då det 
faller inom nämndens egna beslutsbefogenheter.  
  
Socialnämnden har på nytt behandlat ärendet 2022-01-18, § 7, och beslutat att upphäva sitt 
tidigare beslut 2021-12-14, § 133, efter återremittering av ärendet från kommunstyrelsens 
arbetsutskott.. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktiga att anta förslaget till ”Avgifter för 
stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning år 2022”, upprättad 2022-01-
11. Avgifterna föreslås träda i kraft 2022-03-01 och då ersätta de tidigare avgifterna 
(KS2019/283-10). 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens förslag: Kommunfullmäktige antar förslag till 
”Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning år 2022”, 
upprättad 2022-01-11. Avgifterna föreslås träda i kraft 2022-03-01 och då ersätta de tidigare 
avgifterna (KS2019/283-10). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om socialnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker. 
  
 

Beslutsunderlag 
 §19 KS Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning, 

2022 
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 2022, 

styrdokument 
 Protokoll § 7 socialnämnden 2022-01-18 
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 2022 - 

återremiss, tjänsteskrivelse socialförvaltningen 
 Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 

funktionsnedsättning 2021 

Skickas till 
Socialnämnden 
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§20     KS2021/322 

 
Avgift för förlorat skolkort  

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/vårdnadshavaren för 
expediering av ett nytt skolkort. 
 

Ärendet 
En del av kommunens skolskjuts sker med reguljär linjetrafik. De elever som åker 
med linjetrafiken får ett skolkort som ska användas för färd till och från skolan. Kommunens 
gymnasieelever får också ett skolkort för att resa till och från sina gymnasieskolor. Om en elev 
tappar bort eller på annat sätt förlorar sitt kort, anmäls det till Bollebygdskolans expedition som 
ombesörjer ett nytt kort. Västtrafik tar ut en administrativ avgift på 50 kr för att tillverka ett nytt 
kort samt 60 kr för ett tillfälligt kort som räcker i sju dagar. Närliggande kommuners avgifter som 
tas ut av eleven för förlorat busskort:  
Borås - 150 kr 
Härryda - 200 kr 
Mark – 200 kr 
  
Antal elever som förlorar/tappar bort sitt skolkort är ca 20 per läsår. Genom att ta ut en avgift 
för skolkortet görs ett förtydligande att skolkortet är en värdehandling. För att täcka skolans 
administrativa kostnader för förlorade skolkort, föreslår utbildningsförvaltningen att en kostnad 
om 150 kr tas ut av eleven/vårdnadshavare för expediering av ett nytt skolkort. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-12-13, § 97, och föreslår att 
kommunfullmäktige fastställer avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/ vårdnadshavaren för 
expediering av ett nytt skolkort. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige fastställer 
avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/vårdnadshavaren för expediering av ett nytt skolkort. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om utbildningsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §13 KS Fastställande av avgift för förlorat skolkort 
 UN § 97, Fastställande av avgift för förlorat skolkort 
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Skickas till 
Utbildningsnämnden, ekonomiavdelningen 
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§21     KS2021/292 

 
Avgift för lotteriregistrering i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar avgift för registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
 

Ärendet 
Den 1 januari 2019 omreglerades den svenska spelmarknaden och den ny lag infördes 
(spellagen 2018:1138). Enligt den nya spellagen ansvarar kommunerna endast för så kallade 
registreringslotterier. All annan tillståndsgivning ansvarar Spelinspektionen 
(tidigare Lotteriinspektionen) för. Vad som skiljer ett registreringslotteri mot ett lotteri som 
kräver licens är främst värdet av vinster och den totala omsättningen. Enligt 
utbildningsnämndens reglemente ansvarar nämnden för registreringslotterier. För att administrera 
detta arbete föreslås att kommunen tar ut en avgift på 300 kr per registrerat lotteri. Enligt 
kommunallagen är det kommunfullmäktige som tar beslut om avgifter för kommunal service. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2021-11-15, § 77, och föreslår kommunfullmäktige 
att anta avgift för registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar avgift för 
registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om utbildningsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §14 KS Avgift för lotteriregistrering i Bollebygds kommun 
 §77 UN Avgift för lotteriregistrering(UN2021307-3) 

Skickas till 
Utbildningsnämnden, ekonomiavdelningen 
 

Page 36 of 42



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-02-10 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§22     KS2021/288 

 
Delårsrapport jan-aug 2021 för SÄRF  

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport januari-augusti 2021 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund (SÄRF). 
 

Ärendet 
SÄRF har upprättat delårsrapport för perioden januari -augusti 2021 och resultatet för perioden 
visar ett underskott med 2,5 mnkr. Prognosen för hela år 2021 visar ett underskott på 2,5 mnkr 
och skillnaden mot budget beräknas till -1,0 mnkr. Största avvikelsen kommer från ökning av 
pensionskostnaden enligt prognos från KPA per 2021-08-31. 
 
Direktionen har på sammanträde 2021-10-22 , § 58, beslutat att enhälligt godkänna 
delårsrapporten för perioden januari -augusti 2021, och att översända delårsrapporten bifogat 
revisorernas utlåtande och granskningsredogörelse till kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun för beslut. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport januari-augusti 2021 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund (SÄRF). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 §229 KS Delårsrapport jan-aug 2021 för SÄRF 
 § 58 Delårsrapport, protokollsutdrag från direktionen 
 Delårsrapport SÄRF januari - augusti 2021, hela ärendet 
 Delårsrapport, revisorernas granskningsrapport 
 Delårsbokslut revisorernas bedömning, underskrivet 

Skickas till 
SÄRF (serf@serf.se) 
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§23     KS2021/327 

 
Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 
2021  

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2021. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, och dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, 
samt en förteckning över besvarade medborgarförslag under 2021, daterade 2021-12-23. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 §20 KS Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 2021 
 Redovisning av nämndernas besvarade medborgarförslag, 2021 
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 
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§24     KS2019/12 

 
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (M) i 
utbildningsnämnden  

Beslut 
Kommunfullmäktige befriar Tim Karlsson (M) från uppdraget som ersättare i 
utbildningsnämnden. 
  
Kommunfullmäktige utser Tomas Bedö (M) till ny ersättare i utbildningsnämnden. 
 

Ärendet 
Tim Karlsson (M) har i en skrivelse 2021-03-01 begärt att bli befriad från sitt uppdrag som 
ersättare i utbildningsnämnden. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige 
befria en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns 
särskilda skäl mot det. 
  
Till ny ersättare (M) i utbildningsnämnden föreslås Tomas Bedö. 
  
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Tim Karlsson (M) från uppdraget som 
ersättare i utbildningsnämnden och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter om Tomas 
Bedö (M) kan väljas till ny ersättare i utbildningsnämnden och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Befrielse från uppdrag Tim Karlsson (M) 

Skickas till 
Tim Karlsson, Tomas Bedö, HR-enheten (Ulrika Lövgren), förtroendemannaregistret (Tommy 
Andersson), utbildningsnämnden 
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§25     KS2019/13 

 
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (SD) i 
socialnämnden  

Beslut 
Kommunfullmäktige befriar Lisette Vermeulen (SD) från uppdraget som ledamot i 
socialnämnden. 
  
Kommunfullmäktige utser Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) till ny ledamot i socialnämnden. 
 

Ärendet 
Lisette Vermeulen (SD) har i en skrivelse 2022-02-01 begärt att bli befriad från sitt uppdrag som 
ledamot i socialnämnden. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en 
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns 
särskilda skäl mot det. 
  
Till ny ledamot (SD) i socialnämnden föreslås Ewa-Maria Andorff-Ripa. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Lisette Vermeulen (SD) från uppdraget 
som ledamot i socialnämnden och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter om Ewa-Maria 
Andorff-Ripa (SD) kan väljas till ny ledamot i socialnämnden och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Befrielse från uppdrag som ledamot (SD) i socialnämnden (Lisette Vermeulen) 

Skickas till 
Lisette Vermeulen, Ewa-Maria Andorff-Ripa, HR-enheten (Ulrika Lövgren), 
förtroendemannaregistret (Tommy Andersson), socialnämnden 
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§26     KS2019/12 

 
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (SD) i 
utbildningsnämnden  

Beslut 
Kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin Fatnassi (SD) från uppdraget som ersättare i 
utbildningsnämnden. 
  
Kommunfullmäktige utser Jessela Veloso (SD) till ny ersättare i utbildningsnämnden. 
 

Ärendet 
Caroline Frodin Fatnassi (SD) har i en skrivelse inkommen 2022-01-26 begärt att bli befriad från 
sitt uppdrag som ersättare i utbildningsnämnden. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska 
kommunfullmäktige befria en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar 
avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 
  
Till ny ersättare (SD) i utbildningsnämnden föreslås Jessela Veloso. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin Fatnassi (SD) från 
uppdraget som ersättare i utbildningsnämnden och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter 
om Jessela Veloso (SD) kan väljas till ny ersättare i utbildningsnämnden och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Begäran om befrielse från uppdrag som ersättare (SD) i utbildningsnämnden 

Skickas till 
Caroline Frodin Fatnassi, Jessela Veloso, HR-enheten (Ulrika Lövgren), 
förtroendemannaregistret (Tommy Andersson), utbildningsnämnden 
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§27     KS2018/222 

 
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (SD) i 
kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin Fatnassi (SD) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen. 
  
Kommunfullmäktige utser Lisette Vermeulen (SD) till ny ersättare i kommunstyrelsen. 
 

Ärendet 
Caroline Frodin Fatnassi (SD) har i en skrivelse inkommen 2022-01-26 begärt att bli befriad från 
sitt uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska 
kommunfullmäktige befria en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar 
avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 
  
Till ny ersättare (SD) i kommunstyrelsen föreslås Lisette Vermeulen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin Fatnassi (SD) från 
uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter 
om Lisette Vermeulen (SD) kan väljas till ny ersättare i kommunstyrelsen och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Begäran om befrielse från uppdrag som ersättare (SD) i kommunstyrelsen 

Skickas till 
Lisette Vermeulen, Caroline Frodin Fatnassi, HR-enheten (Ulrika Lövgren), 
förtroendemannaregistret (Tommy Andersson) 
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